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Sayın Başkan,
Türk Cumhuriyetlerinin Sayın Kornite Başkanlan,

Sayln Konuklar, Değerli Meslektaşlanm,

Basın'ın Değeıli Mensupları.

Mestek ve meslekle ilgili sorunlaı üzerinde uğraş veıerek meslek çevresinde

saygın bir yeıe gelen ve bu saygınhğını özenle koruyan odarruz yöneüm ku-

rulunun sayın üyclerini düzenledikleri bu kuıultay için içtenliklc kutlanm,

Bu kurultayda bana da değerli biI flrsat verildi. Seçkin topluluğunuz ile bera-

bğr olmaktan mutluyum. Hepinize şüsım ve Tapu Kadastro Genel Müdürlüğü

çalrşanlaı adına sayg anmı sunaıak sözlcrime başlamak istiyorum,

Harita Tapu Kadasto hizmetlerinin tarihi gelişimine baktığrmızda, tıarlta iııtl-

yacıntn insanın bulunduğu yeri bilme ve tarifleme isteğini duyduğu andan iti-

baren baş|adığı söylenebiliJ.

Tapu Kadastro ihtiyacı ise elb€tte bugünkü biçim ve içeriğinden çok farkh

olarak, toprak mülkiyeti kawamr vc hatta insanlarda taşınmaz mal edinme tut-

kusuyla bilikte ve özellikle yeıleşik düzende yaşayaı ve uygarlrk kurabilmiş

toptuluklaıda başladığını söyleyebiliriz. İnsanların topIakla olan ilişkiteri dev-

letlerin hayatından önce başlamıştıı. Devlet anlayışının gelişimi ile de bu hiz-

met Zamanla düzen altına alınmrştır.

Tarihin her döneminde, toprak ekonomik ve toplumsal yaşamda en önemli

unsuf olmuştur. Bu nedenle; sosyal düzenin sağlanması için mülkiyet haklan

ve bu hakların kullanılması, korunması devlet tarafından güvence altrna

alınmıştır.

Toprak mülkiyetin kut§atlığt yanında, ekonomide sabit üretim aracı olan top-

rak, aynı zamanda tarih boyunca değerti bü seıvet kaynağı otmuşrur, Bu

kaynağa yönelik verileri sağlayan Tapu ve Kadastro çalışmaları da dinamik

biİ hizmet otarak ülkelerin yatınm bayatında yerini almaya devam etrniştir,

Günilmüzde; topırak-insan' ilişkilerini modellendiren bir bilgi sistemi olarak

tanırnladığmtz Tapu ve Kada§tro hizmetleri ütkemizde 5 a§rdan beri devam

eEnektedir. Ülkemiz Tapu Ye Kadastİo hizmederinde köklü bk deneyime

sahip bulunrnaktadu.

Tapıı ve Kadasto Genel Müdürlüğü mefkez a§iYinde bulunan kayıtlar os-

manL İmparatorluğu ile Asya, Avrupa ye Afiika'da bulunan 16 devletin tari-

hine lşıİ tutacak <teğerdedir,5@ yıllık yaşayan arşiv nitetiğinde olan bu bel-

geler bir çok istatistik, ekonomik ve kültürel bilgileri de taştma]itadır, Bu



değcrli

Sayrn Konuklar, Değerli Mcslektaşlanm,

Bilindiği gibi, sosyal ye ekonomik
gerçekleştirileceğini kabul ede n anayasanz

belgelcr yeıli ve yabancı bilim adamlannın incelemcsine sunulmakta
ve değerli cseıleİ§ dc§ıek sağlanmaktadır.

ÜltemizOe Tapu ve Kadasbo konusunda; dış ülkelerde d€ hizrnet verecek
köklü deneyime, güçlü donanıma ve deneyimJi insan gücüne sahip bulunmak-
adu. Özcl mülkiyete gcçme aşamasında olan Rusya Federasyonu ve orta
Asya cumhuriyetleri yetkilileri ile görüşmelere devam edilmektedir. Bu
ülkelerden Rusya Federasyonu, Azeıöeycan, Kazakistan, Özbekistan. Tıirkme-
nistan ile Tapu ve Kadastro hizmetleriyle ilgili karşılı}lı işbirliğine yönelik ,

mutabakat protokolleri yaptlmıştr. Protokollerde yer verilen konulaı hayatiyeie
geçirildiği taktirde söZ konusu ülkelerde Tapu Kadastro konusundaki dcneyimi-
mizi seıgileme iİr*anını clbette bulmuş olacağız,

kalkınınanrn
. ülkemizde

hizmetlerinin kalkınma planlan çerçevesinde yapılmasını zoıunlu kılmıştır.

Kallonma planında ülkernizde tcsis kadastro yapılması gereken,alan 4!7 bin
KM' olarak tesbil cdilmiştil. GünümüZe kadaı 28O bin KMz'lik alanln tesis
kadastosu tamarılannuştır.

1992 yılında ccncl Müdiirlüğüme tahsis edilen 766 milyar büçe ile lO-]82
KM-'Iik alanın kadastrosu tamanılanmlşı.u". Verilen hedcfc g(ife gerçekleşme
% 207.6 olrnuştur. Aynca 9800 KM''lik alanln standan ıopoğrarık haıita hiz-
meü ile,344 bin paıseldc deği§iklik iştemi ve 2.3 mityon civannda da tapu
işlemi yapılmıştır. Bu hizmetleı karşılığında da bütçeye 2 trilyon gclir
sağlanm§tır. Bu sonuca gaxe; TaPu ve Kaüstro Genel Müdürlüğü bütçedcn
aldığı payın üstiinde bir gelir sağlayaıak 1992 yılında da genel bütçeye
katkrsı olan kuruluşlar ansında yerini almrş bulunmaktadıı.

Sayın Konuklar, Değerli Meslektaşlanm,

Toprak mülkiyetinin kuBalltğı Tapu ve Kadastro hizmetlerine elbette önem
verilınesi gerektiğini ortaya çıkarmaktadır.

Türk Medeni Kanunun öngöfdüğü şekilde tapu ve sicil düzcninin kurul_
masında, topıağa bağlı kaynaklann değerlendirilmesiıde ve bir çok hizmetlcı-
de ternel altlık olaıak kullanı]an Tapu Ve Kadastro bilgileri kalkınma plan ve
progıarplarında verilcn hedeflere uygun olarak üretilnesi elbette. devam edile-
çek ve,tcsis İadasıro kısa zarnanda tamam]anacaktır.

Ançak;

Bilgi toplumu olrna . yönünde dünya yanş içinde, zaman çok değer ka-
zanmlşalI.

planlı bir şckilde
harita Tapu Kadastıo

]79



Toplumun dinamik yapısına paralet olarak insanlardan ıoprağı kulIandığt

müddetçe Tapu ve Kadastro hizm€tleri de devam çdecektiı,

Düııyada ve özellikle gelişmiş ülkelerde geleneksel belgc arşivi yerini bilgi

sisıeilerinc hızla terketınektedir. Molem devlet olamanın şaflalarından biri de

bilgileri güncel tumıak bu bilgilere hzlı ulaşacak ve değerlendirecek sistemleri

kurmak vc işleEnektiı.

Bu sebeplediı ki mi|yonlarla ifad€ editen Harita Tapu ye Kadastro bilgilerinin

otomasyonu günümüzde yapılması gereken bir hi;ırnet olarak gündemimizde

yer alrruş bulunmaktadır.

Harita Tapu Kadastro sektöründe gündemd€ bulunan hianctler nelerdir,

ımkanlarırruz nedir?

Sorunlar nelerdir. Sorunlarta başetnek için yaklaşımlarımız nedir nc olrnuştur,

Seçkin topluluğunuza bu konulardaki düşüncelerimi ve yapılanlan bildirmek

i§tiyorum.

Cumhuriyetin kuruluşundan günümüze kadar, Hari'ıa Tapu Kadastm hizmetleri

devlet bütçcsinin tahsi§ edilen ödenekle yürütüIe gelrnişür,

Bildiğiniz gibi; ı973 yılında kohulan tescile konu harita ve planlar

yöneİıeliği ile bir kısun hizmetlerin ilgitilerince yaptırılması uygulanması

Laşl"t,lın,Eı.. Bu uygulama ile yaklaşık 1600 mühendislik bürosu ülkemizde

r""liy"'jun, bulrrruştul. Meslek çevresindeki işsizliğe de bu uygutama değerli

bir çare olmuştur. Bu uygulamanrn yürüılüğe konulmasını sağlayanlan buıadan

şükranla anarak kutlamak i§tiyorum.

Gündemimizde bulunan hizrnetlere gelince,

* l35 bin KM'lik alanda tesis kada§tro hizmeti,
t 70 bin kM'lik alanda standart topoğrafık hafita hizrneti,

* Ülke genclinde yüzeyağı stklqtıIına hizmeti,
* Ülke cenelin;|e tesis kada§trosunun yeniye uyarlanması ve Tapu kadasto

hizmetlcrinin' obmasyonu.
* İsteğe vc ihüyaca bağh oldrak yürütiilrn€si gereken Harita Tapu kada§üo

hizmetleri oknak iizere 5 ana ba§lıkta bu hiznetleri toPıamaruz mümkün

, bulunmaktadır.

Gündemimizde bulunan bu hizrnetlerimize karşılık imkanlanmız nclerdir, Bu

hususlara kısaca dcğinmck istiyorrıın.

+ sayılan 20 binlere varan nirclikli insan giicü var,

. sayııan lo binlerc vaıan klasik donanım, sayılan 3 binlerc varan bilgisa-

yar ve bilgisayar desEkli donanım var.

* Köklü dğncyim de var.
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sorunlar nelerdir.

Harita Tapu Kadasto hizmetlerine gene| bütçeden aynlan pay yetcr§izdir. sG
rünlardan bifi ve en önemlisi dc budur. sorun finansman scııunu<luı. Bu so-
runla başetnek için yaklaşırnrruz ne olmuştur, ne yapttk. Bu konuda şizlert
bilgi vermek istiyorum.

Bu sorunlara bqetrne çaİesini ararken yaklaşımımız şu olmuşnır;

Devlet yapacak yerdc dcğil yaptüacak ycıdedir. Devlet 'yönlcndirccek, dengelc-
yecek, destek verccek ve denetleyecek yerde olmalıdıı. Bu yaklaşım ile tesis
kadasğosundan sonra gelen hizmetlcrden talebc bağlı olarak vapılanlıınn genel
bütçeden ka§ anmasr uygulanmasına son verilİniştir. Bu hizmet]elden bir
krsmının genel müdürlüğüm döncr sermayc işletİnesince bcdcli karşılığlnda
yapılma.sı uygulaması başlatılmüşttr. Bir kısmı da t€scilc ilişkin harita ve pian-
lar yönetneliği çerçevesinde yapılmak üzere özel sekt(ie devrcdilrniştir.

Uygulama başarılı olmuştur. Uygulamadan çok değerli sonuçlar alınmışıır. Fi-
nansman sorun olmaktan çıkanlmıştır. Bu tarihi uyguiamada görcv alan m€sai
artadaşlarımr ve uygulamaya dcstek veren odamız merkez ve şub€leri ilc tcm-
silciliklerini ve meslektaşlanm.ı içtenlikle kutlanm.

Ü|kemizin ve dolayısıyla mesleğimizin gündeminde olan sorunlaılan biri de
işsizliktir.

İşsizliğin Harita-Tapu Kadastro meslck çevrcsinc yansıyan bölümünün çarcsi,
haklı olarak sektörde temel kurum olma durumunda olan Tapu ve Kadastro
Genel Müdürlüğünden b€klenmektcdir.

Bu konudaki çalışmalanmrzı da bilgilerinizi sunmak isıiyorum.

* Taşınmaz mallaıa ilişkin işlemlcrde aracıl* cden kişilcrin yapacakları hiz-
mete kamu hizmeti niteliği kazandıracak yeni bir düzenleme yap!lmışhr.
Hazırlanan tasan ile yeni bir meslek grubu oluşturularak hizmcte nitclik
kazandııılmakta ve Harita Tapu Kadastro mcslek çevresine küçümsenmc-
yecek yeni bir iş alanı açılrnaktadır.

Aync4
* Dcvlet bütçesine yük getirmeden bulunacak kaynıüla günderndeki hizmetle-

ri özel sekaöf imkan ve gücündende yararlaniııak yaptırmak ve bu Şuretle
istihdam alanı açmak düşüncesinden haıckctle, Genel Müdüılüğüm döncr
scrmaye işletınesinden elde edilccek kaynağın bu alında da kullanılınasına
imkan verecek yasal düzenlcme yapılmrştıı. Hazırlanan tasan yürür|üğe
girdiği takdirde üIkemizdc ve dlş ülkelerdc Cenel Müdürlüğthn ve Türk
özel sektörü daha yaygın ve daha etkin hizmet yapma imkanına kavuş-
muş olacakur.
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Sayın konuklar, Değcrli m€slektaşlanm:

Genel Müdüılüğiimdcki faaliyetlerin bir kaçlna düa iemas ederck sdzlerimi
tamanıamak istiymum.

Tapu ve Kadasto Gcncl Müdürlüğü birimleri arasında faks ile haberleşme ağı

kunılrnası çahşmaıart devam etrnektedir. Haberleşme ağı kurulduktan sonra,

vağndaşlaİünız ve ilgililcr ihtiyaç duyduklan bilgi ve belgeleri bulunduklan
yerdeki birimlerimizdcn tcmin ctrrıe irİ*anl bulacaktır.

Aynca kullanıcılann ihtiyaç duyacağt kadastro bilgi ve belgelerinin Gcnel
Müdürlüğümüz Mahali birimlerind€n de tcmin ctrıesine imkan verecek

düzcnlemelerde yapılmtşbr.

Genel Müdürlüğümüzde örnek bölgeleı seçilcrek otomasyon çalışmalan
başlatılİnıştır. Bu uygulamaya Tapu Kadastro hizmetlcrinin yoğun olduğu

kilgelcrdc önc€lik verilerek dcvam edilcccktiı.

KamU kurum ve kuruluşIannın ünivcrsitelerlc işbtliği yaPması gerektiği husu-

sundaki samirni inancımı burada tekıar etrn€k isüyorum. Ancat; 1992 yılında

bu inaııcım düşüncede kalmıştır. 1993 yıhnda; Genel Müdüılüğüm
üniversitelerle işbirüği konusundaki projelerini hayatiyete gcçirnıcsi için, bütün

imkanlannr kullanacağını burada ifade etnck isterim.

Bugüne kadaı üniver§iElcrimizdcn böyük dcstek gördük. Ünivenite lerirnizin
yiiüıeticilerirıc vc öğr€tim üyclcrinc huzurlarıruzda bu vesiIe ilc teşckkürti biI
boç bilirim.

Sayın konuklar, Değerli rneslektaşlanm;

Amacımtzi ütkemizin imkanıannı cn uygun şckilde kullanaraİ mcslck mensup
lanmızın ve vatandaşlanmlztn bcklcntilerini asgariye indircrek hizm€t yap
makhr.

Beni sabula dinlediniz. Hepiniz€ rcşckkür edcrim. Hcpinizc saygılanmı
sunaflm.

BiLDiRiNiN TARTIşMA§ı

OTURUM BAŞKANI- Tapu Kadastro hizmetlcrinin yaygınlaştırılması ve

iyileştirilrne§i konulannda engin tcvazu içerisinde bizc vcrdiği sevindirici bilgi-
leıdcn. haberlerden dolayı Sayın Gencl Müdür Yükırl Akın'a teşckkür cdcriz,
bu faaliyctIerindc kendilerine başarılar dilcriz. Acaba bu konu|arda Sayın
Akın'a soru sormak isteyen var mr? Buyurun Sayın Arif Delikanlı. Normal
süremizi biraz aştt; onun için sorulanmtzda ve cevaplarımızda bu hususu dik-
kate aıırsa sayın arkadaşlanm çok iyi olacak.

ARiF DELilGİüLt- Kısa sormaya çalışacağım. sayın Gencl Müdürün aç|kla.

malan arasrnda, belki dikkatimden kaçmış olabilir, kaçtıysa lütfen beni
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bağışlasın; Türkiye ilk tesis kadastrosunun hiç Ğğilse yaklaşlk olarak ne
Zaman biteceğine ilişkin bir şeyleri vaı mı, Projek§iyonları?
Bir başka olay da, Türkiye'de ilk tosi§ kada§trosu bence, hepimizce seneleıdir
söylenir, eksik yapılrnaktadıri o cksikliği, kadastronun ileridc vergi için bir-
takrm ögelerc taşıİDa§ı i§t€nmişta. YükıeI bey dc hatıa bu talebi gençtik
dön€minde biliyorum savunmuştur; ama bir tiiIlü olmaı ştr bu. Yani, arazi-
nin hudutla!,ını, arazinin malikini, komşulannı ve işte miktaıını tesbit
etrnişizdi4 halbuki vcrgiye esas olacak niıeliklerini de bclirlernek, itk tğ§is ka-
daskosunun önerdi bir ögesidir. Bu ekŞik kalİnışhr. Acaba bundan sonra
devam edeceğimiz, ülkemizin kadastrosunda bu boyutta, yaPacağımrz yeni ka-
dastro _eskisinin üZerindc durmuyorum- yeni kadastO bu boyutta dikkate
alınabilir mi ?

ORHAN ÖZKAYA_ Efendim, aynı konuda bir ilave yapabilir miyim?

OTURUM BAŞKANI- Buyurun. Eğeı ilgiliyse ikisine birĞn c€vap vermek
üzele.

OHAN ÖZKAYA- Öncetiklc Sayın Başkanımzı ve oda Yönetirnimizi. bu
kadaı kelfli biİ kurultay düzen]edikleri için tebfili ed€rim.

Sayın Genel Müdürüm€ iki konu yöneltmek isityoruın. Birincisi,'konuşmala-
nndan yakalayabildiğim kadanyla, Avrupa'nın bazı ülkelerini aydınlatacak
kadaı güZel aşivimizin olduğunu tesbit ettim. Bu ar§iv müZe olarü halkmıza
sunulrnasının öneriyorum. mümkünse. Biz, Tapu Kadasb:o Binası içerisinde
sıkışmamalıyız; madem şeffaf bir yönetimimiz var ülkemizde; öyleys€ tapu
kadasto bilgilerinin de şeffaflaşması geıekiı. Ben gizliliğe ka§ıyım, paftanın
mühürlenme§ine kaışıyım. Ozalit paftanın, özellikIe mühürlenmesine kaıştyım;
aıha Sayın Genel Müdürüm ıabii amirim otduğu için, bu kadar da özgür
konuştuğum için beni bağışIasınlar. Dcmokratik bir insan olması nedeniyle ce-
saret alabildim. Başka karşı olduğum şeyl6r de vaı, ama onlan şimdi
stiylemeyeceğim.

A.YÜKSEL AKIN- Ne zaman sdyleyeceksiniz?

OTURUM BAŞKANI- Teşekkür ederiz Sayın Özkaya.

ORİIAN ÖZKAYA_ Başka kaşı olduğum şeyler de, özellikle efendinı; ben,
me§leğin §ınırlanmasına karşıytm. Bırakalrm özel sektöriimüz de te§is kadast-
rosuna omuz versin, aplikasyonu onlar da yapabilsin. Dün bir arkadaşım bura-
da iletti, bir mühendis arkadaşım, "Ben serbest mühcndis aplikasyon yaptıq,
Vatanda§ bana geliyor aplikasyon yaphn},or. Kontrolu siz rni yapacaksınız?''
dedi. Bence, kontola da geıck yok. Eğer, mühendis arkadaşım aplikasyon
yaphysa, bırakalım yapsın. Neden yapsın? Diğer ülkelerde bu işleri şirkctler
yapıyor, kontrolunu da gene şirketler yapıyor. Devlet mümkün olduğu kadaı.

çekiIiyor.
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Gene aplikasyon işlerinin pahatı olduğunu düşünüyorum ve bu tarbşmayl daha

önceki toplanhda da dite getiıdim, not allndl. Bugün Veya bu kurultayda dün

diIc getirecektim, şimdi fırsat veıdiği için Genel Müdürüm getiriyorum; apli-

kasyon ücreti pahalı bcnce,50o bin lira. Yani, açık yüreklilikle söylüyorum.

A. YÜKSEL AKIN_ Sana yetki verdim, düzelt bu işi.

ORHAN ÖZKAYA- Neden pahalr? Ben bunu ucuza yaptırabilirim. Mahkeme

ve vilayct kanalıyla, mahk€melere yeT tespiti yaptıIalak, l50-200 bin liıaya

ben yer tespitini mahkeme karan olarak yaptırabilirim. Diğeri de, men-i

müdahalc yoluyla gene yer te§pitini l00 bin lirayı geçmemek üzere

yaptırabilirim. Bunlann'hepsi kuvvetli aplikasyonlaıdır.

Bunun dışında, Arif ağabeyinin konuşmasına ilaveten, bu kadar giizel düZeyde

teknolojiyi gözlerimizin önüne seriyoruz. Mesleğimizin nftengi noktalan, bilim

adamlarımız buıada bizleri aydınlatıyollar. Onlar bizirn kıvancrrnrz,

burçlarımızdaki bayraklanmrz. Arna, te§is kadastrosunu, eğer bu sisternle

devam edersek; 1952 yılından beri 2O'şer yıl gcçerek, nc zaman bir başka 20

yıt bitecek diye soru soritflz. Bu teknoğiyc yasal prosedürğ uyduıabilirsek,

onu da teknolojiye uyarlayabitirsek, bitircbilfiz. Bu sistenıle bitiİemeyiz arka-

daşlar. Bu tasarruf sistcmiyte, hukuksal sistemle, tutanak sislcmiyle bu iş biÇ

mcz. Ama doğru söylüyorum, arna yanlış söyıüyoİum; bcn buna inanıyorum.

Ben diyorum ki, bilgisayar çağında kalkıpta bir gayrimeırkulün, 1300 tarihli

geldisine inmeye gerek yok. Son malikini tespit edelim, bu malikin baba

adını, mirasçcılannr, vesairesini biigisayarımıza aktalalım.

OTURUM BAŞKANI- Sayın Özkaya, biraz datıa kısa şcy yapabilir misiniz

lütfen efendim.

ORİIAN ÖzKAyA- Peki efendim. Demek istcdiğim bun[ar efendim, teşekkiir

ederim.

OTURUM BAŞKANI- Biz teşektür edcriz. Başka solu vaı mr efendim, hep-

sini birden belki, birbiriyle ilgili olabilir.

A. YÜKSEL AKIN- Bana hiç solu §orulmayacak diye düşünrnüştiim, arna

zor kurtaracağrm.

OTURUM BAŞKANI- Buyurun, isminizi de anons eder misiniz?

MUSTAFA TARTAR- Sayın Genel Müdürümden bir konuya açıkhk getime-

Sini i§tiyorum.

A. YÜKSEL AKIN- Nerede ça|lşıyorsuır, onu da soyle bari.

MUSTAFA TARTAR- Konya Karatay Kadastro Müdüd, Konya Haıita ve

Kadastm Miihendisleri odası Şubesi Sckreteriyim.
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Efendim; Türt<iye'dcki kadasEo müdürlüklaindc, bilhassa serbest çalışan sayın
meslektaşlanınan koıitrol uygulaınalannda farklı sonuçlar. farth uygulaınalaı
vardır. Her müdüriyetlc ayn bir kontrol §i§l€mi uygulanıyof ve ayn biı pıoje
istenmektedir. Örneğin, bir müdüriyeıt€, şu anda 19 §ayılt Teneıgcmizd€ belİ_
titdiği gibi do§ya sistemi istcııdiği hatde, şu anda bazı müdüİiyctlerde yiıE 6s_
kisi gibi uzun pıojc|er isonırckt, haüa bilgisayaf çıkışlı yüzölçiimler vcya
diğcr veriler kabul cdilıncktedfu.

Bir diğer konu yine, kadastro müdürlüklerindeki hangi rgnut arazi kontolu_
na gidiyona, o memıının istcdiği şckildc bir kontırol yapılıyc Önıcglo. ZO
tanc poıigon arldıysa hcP§i bakılacak gibi. Yani, hcr rııemur kcndi sistcmi
yafahlrn§ gibi' ba intiba var.

Bunu sadece Konya bölgcsinin rnesclc§i otafak ıöyteınek isıcmiyorum Sayın
Gcıcl Müdiirüm. Tıhtiye'Din diğcr btilgeloindcki kadasto müdiirtüklef,i vc
§eıöest çüşan bütiin arlad§lala iİtibatrmız olduğu için söylüyofum. G€ncı
Mildifolüğiiınüz bir kontrol sistmi üzcıindc tir çatışınası vo ını? Örııegin, Ulr
İllo Baıüasodaki bir mühcndi§ aitadaşıın kootola gitiği zaının ııclcrc
bakılacağnı bilncktcdiı. Bcn, Genel Müdürlüğilınüzlln bu uygulaınlatan Çeren
bir kontıol sistemi ça!şmasınm yryılıp yapılımdığıoı öğrcnınck istiyonım.

A. YÜKSEL AKIN- Bcn. izin vcrirscniz Sayın Başkanun, Mehİrıet Doğan,
clini çabuk tut. Dcği] ni cfcndim, 

.taınaın. Hayır clinizi çabuk İJOn.

HAXKI KÖK- Sayın Gencl Müdürümüz t§kilaDn t8knik donanımlan üzcrin-
de konuşnı. Acaba bu tcknii donanıınlan kullanıcak olan pcrsonclin ckono-
mik vc ioyal imkanlan açsmdan bir çalışmanz var ını?

OTIJRIJM IAŞKAM- Sayn Akın, buyımın cfendiın cevaplannızı verin.

A. YÜKSEL Atr(N- Enlcrasan, sayın aıtadaşlınm, hcp benim Eşkilarnıdan
bcni sıkıştrü burada, aına iyi yapulü.

Hcmen, tğstcn, Doğan bcn sizde n rica ediyorıım, sanıy(rum Mu§tafa Tartaİ
arkadaşım da istiyor, o standaıt çalışmasını, anltnan, irnzadan geçsin, yani
şye koosun ülkc gcnclindc. Ben öylc anladım, öyle algıladım.

Sayın Özkaya rtadaşımız, "İştc, aşivimiz müz€ olarak kullanılsın; aplika§yon
özcl sekiiıc, batta haüa kontrolu da vcrilsin'.

Arkadaş|aı, yola çıktık, baştan stiyledim; devlct yapacak ycrdcdir, biı şcyi sin_
diıc sindirc yapacak§ınız. Tcpki alırsınız. bir ara, hafızalannızı tüdcn yok-
layın, yerninli iştc iniaat veya diğer ııühcndislik bürolan kuıuısıtn... Ve
yiiksek yargı rganr iPtaı cri. Sindiıc sindiıc gidcceğiz. yavaş yavaş gidc_

, ceğiz. Evet bunun devaını bu. Devlet, tckaI edcyim, yönlendirecet yeıdedir,
bımunda elbcuc zarnanı gc|ccckıir.
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İşe ıoahkeıne kararlanyla. iştc yasal çcrçıvede kalarak aplikasyoılr yapılıyor.

Arkadaşlar, bu bir rckıbct m€sclcsldh, bu bif piyasa mcsele§idir. lştc buyu-

run; €ğcr vatındaş yargı organına başvurup da yaptrnytrsa, bu yasal bir bclgc
isc, ucuza da yapbnyorsa va6ın yapt[sın arkadaşlar, hiç §cyimde değil. Yc-
tcrki o belgenin bh gçoliliği olsun. Bu birim fıyadrı, bu uygulaına, bu,

Allü kelamr değil. Affınıza sığı nm, revize editir, değişıirilir, hana... İşte

Bölg€ Müdilfüm. yani Özkaya, o da görevli. sanıyorum dün görevi aldılar.

Bu arada da rcvize & ya,pcağız, tğkrar düzeoleyeccğiz. Hiçbir şeyin doğrı
yaptığınrz İddiasında da dcğilim, başladığıınız iddiasındayıın.

İşte "Müzc olrak kullanılsın", bunu da ilgili arkadaşıın nol alstn, zatco bir
da§ürıcemiz var bu konıda, scrgileme konusunda, o arkadaşım da not alsıni

bu işi biraz daha çüuklaşuralıın.

Evet, saym Dclitanlı'ya gelclim. 'Ne zaman bitcc€k bu tosis kadasüosu?'

Gündcmlerdc hcP bu soru sonıldu. Büyük Millet Mcclisindc goçüğifniz 1992

yrlmda bu scu sonılınadı arkadaşlu. bir yerlcrden yatlaştk, gündcıDdeki

işlcrdcn yaklaşok, bu soru sonıdmadr. Ama Esis kada§t o§üyla baştncıniz gğ-

rekir. Ben siiylüyorum, eğer imianlarırnzı iyi kuIlanabilirsc1, imkan verilirse

doniyorırm artadaşlr, bir pcrspcktiflc vc kafanıdakini üiiylüyorrrm, 2000'ü

yılda bu § bitrcsi gcr€k, 2000. 7 sencdc bitcr bu. Hiç şy yagmayın. 2000

yıllan diyorıım, |993 yfundayn, bil€r. l35 bin kilornerc kaıc kaldı. Hiç

şeyimizde dcğil. ı5-16 bin köy kaldr. l0 bini orman ilişkili köy. Aslında bu

işin sonuna geldik, hiç şeyinde değil.

Ewela ihtiyaç olarak bu istcnccck, bu lalcp olacak, ihtiyaç olacak. Yani

20O'li ylıla bununla başdeccğiz. \tc kafanızdan bir he§ap yapın, l0 bin ki-

lometrc kar€, diyelim ki r993'te başladı, l0 bi$ yüzde 20 artş sağladığDız

zarnan bu iş biter. onalrnasmı alın, 70 bin - l00 bin kilıcmete karc eĞr;

biter bu yani. Sonm değil zatcn, htırret sofün olınaz. 2000'li yılları diye bir
hedcf alatun, yoksa tiilüp çaptrğımız zaııan M yıllara da gider. Bcn böyle

diyorum, biiyle düşünüyorum. 2O0'li yıllarda hayattaysam, §en yanhş

konuştun, o zanan iyi biI hava buldun, bunu xiylcdio..." Bunun da şyi
alnna giıdim, onu da söylcyeyim sizc. Pcşin kcndimi de mahkum ettirq aına,

bu iş biter, 2000 yılmda bitcr.

"vergiye e§as olacak bir düzenıernc..." oııu da arkadaşlarırn not alsın, vsrgiyc

esas olacak bir düzcnlernc de yaparsak, bu '2000 ydı" sözümü dc gcri

çekelim; yanlız, ilgili arkadaşlarm nol a|sın, onu da bir inccleyclim, bakalım

bir şy vdrsa onu da günderne gctiıclim; ülkemizin meselesişc...

Efendim, bcn t krar taşekküı cdiyorum. sabnnızl taşfdım hçinize saygılanrnı

sunuyonım.
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OTURUM BAŞKANI_ Efendim, Tapu Kadstro Ccncl MüdüIlüğünün faaliyet_
lerj tabii hizmetimizin çok önemli o<lağı, ne kadar konuşsak, ne kadar
tartışsak, sorular sorsak, cevaplaı alsak bitirmek mür*ün dcğil. Sayın Genel
Müdürümüze çok teşekkür edcriz hern vcrdiği bilgiler için, hem cevaplarda da
verdlği müjdeler için.
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